

《中国妇幼健康研究》杂志

CHINESE JOURNAL OF WOMAN
AND CHILD HEALTH RESEARCH

双月刊
第21卷第4期
2010年7月25日出版
2010年7月(总第96期)

主管单位
中华人民共和国教育部

主办单位
西安交通大学
中国疾病预防控制中心妇幼保健中心

出版者
西安交通大学医学院第一附属医院

编辑者
《中国妇幼健康研究》杂志编辑部
电话:(029)88546568
传真:(029)82655049
通讯地址:西安市雁塔西路76号西安
交通大学医学院009信箱

邮政编码:710061
网 址:http://www.mchchina.com
电子信箱:bjblm@mail.xjtu.edu.cn

名誉主编
严仁英

主编
李 旭

副主编(按姓氏笔划)
王临虹 李 芬 苟文丽
金 曦 戴耀华

常务副主编
刘黎明

技术责任编辑
王 懿

本期专业责任编辑(按姓氏笔划)
于学文 王月玲 史晓薇 刘 俐
李雪兰 吕淑兰 安瑞芳 杨文方
张欣文 帖利军 黄燕萍 韩 蓁

英文责任编辑
杨周岐

特邀编辑
张玉敏 杨海河

网络责任编辑
赵 巧 王 懿 任 杰

责任校对
张燕燕 刘 湘 宋 娟

总发行
陕西省邮政报刊发行局

印刷者
西安长峰科技产业集团公司印务分公司

广告经营许可证号
6100004000033

国际标准刊号
ISSN1673-5293

国内统一刊号
CN61-1448/R

国际邮发代号
BM6616

国内邮发代号
52-135

定价
每期12.00元

目 次

专题研究

- 中国城市小学生忽视影响因素分析 潘建平,曹春红,张 华,等(397)
- 支气管肺发育不良患儿 TGF- β_1 蛋白表达的研究
..... 孙永强,李秋平,封志纯(402)
- 少数民族地区儿童喂养及生长发育情况分析
..... 马 艺,王惠珊,黄 菁,等(406)
- 婴儿睡眠障碍与体格、气质、智力发育的相关性
..... 刘敏娜,王 敏,高雪婷,等(409)
- 北京市1998~2007年0~6岁儿童贫血状况分析
..... 袁 雪,闫淑娟,段建华,等(412)
- 沙盘游戏对7~14岁焦虑性情绪障碍儿童的影响
..... 张利滨,章小雷,黄 钢,等(414)
- 长春地区0~6岁儿童营养状况影响因素分析
..... 于昕平,郭敏哲,孙平辉(417)
- 深圳市福田区2岁以内流动儿童营养状况分析
..... 熊淑英,孙晓旭,吴紫娟(420)
- 秦淮区婴儿母乳喂养及辅食喂养状况分析 顾灵惠,李 忠(423)
- 新生鼠脑损伤时次黄嘌呤的变化规律研究
..... 何喜宁,尤 嘉,刘 俐,等(426)
- 流动人口人流女青少年社会影响状况分析
..... 王哲蔚,张晓华,董海燕,等(428)
- 妊娠期糖尿病患者的代谢变化对胎儿的影响
..... 梁葵香,魏学功,王 佳(430)
- 妊娠各期妇女焦虑抑郁状态及影响因素分析
..... 马 健,魏春霞,朱丹玲,等(432)
- 孕妇社会支持与产前焦虑水平的相关性研究
..... 周昔红,刘志青,李乐之(435)
- 204例乳腺癌患者的COX比例风险回归模型
..... 刘 蓓,戴 琼,杜玉开(437)
- 子宫内膜异位症组织中Id-1基因的表达
..... 郑振荣,傅 葵,胡丽燕,等(439)
- NPY-IRF在子宫肌壁的表达与子宫过重
..... 孔 丽,和荣丽,刘成芳,等(442)
- SI00A4蛋白在宫颈癌中的表达和意义 袁彩萍,李小俊,韩晓兵,等(444)
- 葛根对阴道壁神经肽的影响 侯燕燕,马庆良(448)

妇幼卫生服务研究

- 产妇对分娩方式的知识、态度及分娩状况调查
..... 宋 波,王临虹,周 钰,等(451)
- 5省部分医院新生儿死前救治及死亡原因调查
..... 郝 波,赵更力,冯 琪,等(454)
- 北京市区县级妇幼保健机构临床服务现状分析
..... 王军华,武明辉,谢 争,等(457)
- 深圳福田区流动人口高危儿卫生保健现状分析
..... 谢 怡,杨晓莉,岑丽君,等(460)
- 北京市300例孕妇对甲流相关信息知信行的调查 姜 莹,游 川(462)
- 北京地区产科质量相关指标的错漏报调查分析
..... 张 月,武明辉,丁 辉(464)
- 临沂市2005~2009年孕产妇死亡监测结果分析 林晓杰,张丽君(466)

期刊基本参数:CN61-1448/R * 1990 * b * A4 * 90 * zh * P * ¥12.00 * 5000 * 66 * 2010-07

临床研究

- 轮状病毒疫苗对婴儿轮状病毒肠炎的影响 林少勇, 吴婕翎, 林文璇 (469)
- 新生儿缺氧缺血性脑病检测心肌酶的研究 盛 玮, 赵娟娜, 甘润民, 等 (471)
- 早期干预对预防高危儿后遗症的疗效 梁 艳, 尤 嘉 (473)
- 丙球辅助治疗婴幼儿毛细支气管炎的疗效观察 张玉玲, 帖利军 (476)
- 早发型重度先兆子痫期待疗法和母婴结局 伍绍文, 吴连方, 王 琪, 等 (478)
- 胰岛素生长因子-1 与早发型重度子痫前期 王 安, 刘 丹, 李雪兰 (481)
- 365 例女性孕前检查结果分析 高 玲, 杨红娟, 倪 懿, 等 (484)
- 育龄妇女妊娠前后小剂量增补叶酸的临床观察 沈建兰, 郭淑英 (487)
- 北京市西城区 490 名在职妇女骨量测量分析 金英楠, 姚丽萍, 任 岩, 等 (489)
- 垂体后叶素在腹腔镜下治疗输卵管妊娠的应用 刘岩丽, 刘 萍, 柯柬初, 等 (491)
- 输卵管妊娠腹腔镜手术与药物保守治疗效果的比较 王志云, 王立红 (493)
- 先天性肥厚性幽门狭窄的影像诊断比较 马穗红, 柳建华, 李芙蓉, 等 (495)
- 血细胞分析对妊娠合并地中海贫血筛查的价值 毛锦江 (498)
- 米索前列醇、地西洋联合笑气在人流术中的应用 吴久萍, 李秀菊 (501)

出生缺陷预防专栏

- 全国新生儿疾病筛查血片采集质量分析 高 莉, 李宁秀, 曹 奕, 等 (503)
- 影响苯丙酮尿症患儿治疗的因素探讨 马书军, 封纪珍, 高 峡, 等 (506)
- 北京市 5 年围产儿多指(趾)畸形流行病学分析 于 莹, 刘凯波, 龚 泉, 等 (509)
- 北京市大兴区 2004 ~ 2008 年出生缺陷监测结果分析 刘广美, 丁 辉 (511)
- 2004 ~ 2008 年深圳市龙岗区出生缺陷监测情况分析 张绍强, 杜玉开 (514)

医学荟萃

- 丙戊酸预防性治疗周期性呕吐综合征疗效探讨 陈红兵, 黄国玲 (516)
- 7 例新生儿肺炎克雷伯杆菌败血症回顾性分析 王宇娜, 王岐山, 韩宇枫, 等 (519)
- 乳酸菌阴道胶囊对阴道炎的疗效观察 王利娟, 安瑞芳, 李雪兰, 等 (521)
- 分娩相关因素对产后 6 个月盆底肌强度的影响 李 亚, 郭晓俭 (523)
- 达英-35 治疗非肥胖型多囊卵巢综合征疗效评价 卫振红, 盛群英, 龚忠英, 等 (525)
- 贫困山区妊娠妇女 HCMV 感染与血清 IL-8 的关系 宋 晖, 李 芬, 许 静, 等 (528)
- 职业女性妇科病检查结果分析与干预措施 吴晓英, 刘颖菊 (530)
- 胎盘早剥 61 例分析 杨红月, 孙凌云 (532)
- 布洛芬治疗宫内节育器致经量增多的临床观察 贾晓青 (534)
- 宫腔镜内膜电切术治疗难治性宫血的临床观察 杨晓燕 (536)
- 9 例胎盘早剥合并死胎的分娩方式的临床分析 刘菊红, 王 琪, 张为远, 等 (538)
- 药物联合腹腔镜保守治疗异位妊娠 150 例分析 王云霞, 刘 萍, 杨凤莲, 等 (541)

女性生殖健康研究

- 高危型 HPV 感染致 CIN 的治疗进展 张群昌, 闫星妹, 郭金珠 (543)
- 子宫内膜息肉的研究新进展 刘秀娟, 叶 红 (546)
- 沙眼衣原体性不孕的遗传免疫机理研究进展 李 瑾, 李建梅, 安瑞芳 (549)
- 多囊卵巢综合征与 1 型糖尿病 朱淑娟, 丛 晶, 吴效科 (552)
- 抗磷脂抗体综合征导致复发性自然流产的研究 李晶晶, 张新宇 (554)
- 干细胞与子宫内膜异位症 陆 荃, 田德虎, 张 红 (556)

案例分析

- 妊娠期高血压疾病合并急性胰腺炎个案分析 张 阳, 华玉蓉 (560)
- 先天性鱼鳞病 1 例 宋文萍, 赵利平, 包晓玲 (561)
- 足月妊娠合并双侧巨大副乳 1 例报道 许侠光, 赵子龙, 王 安, 等 (562)

其它

- 中国城乡儿童青少年忽视评价工具的应用及忽视干预研讨会会议通知 (401)
- 《环境与职业医学》会议信息 (497)

CONTENTS OF MAIN ARTICLES

- An investigation and analysis of influential factors of neglect for urban pupils aged 6 ~ 11 years in China**
..... PAN Jian-ping, CAO Chun-hong, ZHAHG Hua, et al. (397)
- Expression of TGF- β 1 in premature infants with bronchopulmonary dysplasia and its significance**
..... SUN Yong-qiang, LI Qiu-ping, FENG Zhi-chun (402)
- An investigation of current situations of feeding, growth and development of children under 5 years of age in ethnic minority areas**
..... MA Yi, WANG Hui-shan, HUANG Jing, et al. (406)
- Relationship between sleep disorder and physical, temperament and intelligence developments of infants**
..... LIU Min-na, WANG Min, GAO Xue-ting, et al. (409)
- An investigation of prevalence of anemia among children aged 0 ~ 6 years in Beijing in a period from 1998 to 2007**
..... YUAN Xue, YAN Shu-juan, DUAN Jian-hua, et al. (412)
- Effects of sandplay on children aged 7 ~ 14 years with continuous anxiety related emotional disorders**
..... ZHANG Li-bin, ZHANG Xiao-lei, HUANG Gang, et al. (414)
- Investigation and analysis of influencing factors of nutritional status of children aged 0 ~ 6 years in Changchun city**
..... YU Xin-ping, GUO Min-zhe, SUN Ping-hui (417)
- An investigation of nutritional status of floating children aged under 2 years in Futian district, Shenzhen**
..... XIONG Shu-ying, SUN Xiao-mian, WU Zi-juan (420)
- An investigation of current situation of breastfeeding and complementary food feeding in Qinhuai district**
..... GU Ling-hui, LI Zhong (423)
- Change trend in blood plasma hypoxanthine of newborn rat with hypoxic ischemi brain damage**
..... HE Xi-ning, YOU Jia, LIU Li, et al. (426)
- An investigation and analysis of social factors influencing induced abortion among floating female adolescents**
..... WANG Zhe-wei, ZHANG Xiao-hua, et al. (428)
- Metabolic characteristics of pregnant women with GDM and their impact on fetal growth**
..... LIANG Kui-xiang, WEI Xue-gong, WANG Jia (430)
- An investigation and analysis of prevalences of anxiety and depression and their influencing factors among pregnant women in early, middle and late pregnancy**
..... MA Jian, WEI Chun-xia, ZHU Dan-ling, et al. (432)
- A study on correlation between social support and prenatal anxiety level of pregnant women**
..... ZHOU Xi-hong, LIU Zhi-qing, LI Le-zhi (435)
- Cox's proportional hazard regression model of influential factors of prognosis of 204 patients with breast cancer**
..... LIU Bei, DAI Qiong, DU Yu-kai (437)
- Expression of Id-1 gene in endometriotic tissues**
..... ZHENG Zhen-rong, FU Kui, HU Li-yan, et al. (439)
- Expression of NPY-IRF in uterine walls and uterine wet weight of variectomized female rats**
..... KONG Li, HE Rong-li, LIU Cheng-fang, et al. (442)
- Expression of S100A4 protein in cervical carcinoma and its significance**
..... YUAN Cai-ping, LI Xiao-jun, HAN Xiao-bing, et al. (444)
- Effects of pueraria on expressions of neuropeptides in vaginal walls of PFD patient**
..... HOU Yan-yan, MA Qing-liang (448)
- An investigation on knowledge, attitude of primiparae for delivery patterns and their delivery patterns**
..... SONG Bo, WANG Lin-hong, ZHOU Yu, et al. (451)
- A survey of treatment and resuscitation of newborns prior to death and cause of death in some hospitals in five provinces of China**
..... HAO Bo, ZHAO Geng-li, FENG Qi, et al. (454)
- An investigation of clinical service situation of district and county levels of MCH institutions in Beijing**
..... WANG Jun-hua, WU Ming-hui, XIE Zheng, et al. (457)
- An investigation of current situation of health care for high-risk infants in floating population in Futian district of Shenzhen city**
..... XIE Yi, YANG Xiao-li, CEN Li-jun, et al. (460)
- An investigation of 300 pregnant women in Beijing for information of H1N1 influenza A and H1N1 influenza A vaccine**
..... JIANG Ying, YOU Chuan (462)
- An analysis of failing to or wrong reportings of obstetric quality related indexes in Beijing**
..... ZHANG Yue, WU Ming-hui, DING Hui (464)
- An analysis of maternal mortality surveillance results in Linyi city in period from 2005 to 2009**
..... LIN Xiao-jie, ZHANG Li-jun (466)
- Therapeutic effects of oral rotavirus vaccine for rotaviral gastroenteritis of infant**
..... LIN Shao-yong, WU Jie-ling, LIN Wen-xuan (469)
- A study on relation between serum myocardial enzymological detection and HIE of the newborn**
..... SHENG Wei, ZHAO Juan-na, GAN Run-min, et al. (471)
- Effect evaluation of early intervention combined with health education for prevention of sequelae of high-risk infants**
..... LIANG Yan, YOU Jia (473)
- A clinical observation of adjunctively therapeutic effect of immunoglobulin for bronchiolitis of infants**
..... ZHANG Yu-ling, TIE Li-jun (476)
- Expectant management of early on-set severe preeclampsia and maternal and neonatal outcomes**
..... WU Shao-wen, WU Lian-fang, WANG Qi, et al. (478)
- A study on relationship between insulin-like growth factor-1 and early onset of severe preeclampsia**
..... WANG An, LIU Dan, LI Xue-lan (481)

- An analysis of pre-pregnancy examination results of 365 women** GAO Ling, YANG Hong-juan, NI Yi, et al. (484)
- A clinical observation of therapeutic effect of folic acid supplementation for 1 259 women of childbearing age before and during pregnancy** SHEN Jian-lan, GUO Shu-ying(487)
- An analysis of measurement results of bone mass of 490 job-women in Xicheng district, Beijing** JIN Ying-nan, YAO Li-ping, REN Yan, et al. (489)
- Use of hypophysin in laparoscopic treatment of tubal pregnancy** LIU Yan-li, LIU Ping, KE Jian-chu, et al. (491)
- Comparison of therapeutic effect of conservative laparoscopic operation and conservative chemotherapy for tubal pregnancy** WANG Zhi-yun, WANG Li-hong(493)
- A contrast study on high-frequency ultrasound and contrast radiography for CHPS** MA Sui-hong, LIU Jian-hua, LI Fu-rong, et al. (495)
- Values of blood cells analysis for screening of pregnancy associated with thalassemia** MAO Jin-jiang(498)
- Application of misoprostol and diazepam combined with nitrous oxide in operation of induced abortion** WU Jiu-ping, LI Xiu-ju(501)
- An investigation of quality of slide blood sample taking in neonatal screening in China** GAO Li, LI Ning-xiu, CAO Yi, et al. (503)
- An investigation of factors influencing treatment of phenylketonuria in children** MA Shu-jun, FENG Ji-zhen, GAO Xia, et al. (506)
- An investigation of factors influencing treatment of phenylketonuria in children** YU Ying, LIU Kai-bo, GONG Quan, et al. (509)
- An analysis of results of birth defects monitoring in Daxing district, Beijing city in a 5-year period** LIU Guang-mei, DING Hui(511)
- An analysis of birth defects monitoring report in Longgang district of Shenzhen in a period from 2004 to 2008** ZHANG Shao-qiang, DU Yu-kai(514)
- A clinical observation of preventive effect of sodium valproate for refractory cyclic vomiting syndrome** CHEN Hong-bing, HUANG Guo-ling(516)
- A retrospective analysis of 7 cases of neonatal septicemia caused by Klebsiella pneumoniae** WANG Yu-na, WANG Qi-shan, HAN Yu-feng, et al. (519)
- A clinical observation of therapeutic effect of lactobacillus vaginal capsules for bacterial vaginosis and vaginal candidosis** WANG Li-juan, AN Rui-fang, LI Xue-lan, et al. (521)
- Influences of labor-related factors on strength of pelvic floor muscles at 6 months after delivery** LI Ya, GUO Xiao-jian(523)
- Evaluation of therapeutic effect of Diane-35 for non-obese women with PCOS** WEI Zhen-hong, SHENG Qun-ying, GONG Zhong-ying, et al. (525)
- Relationship of HCMV infection and serum level of IL-8 of pregnant women in Qinba mountainous areas** SONG Hui, LI Fen, XU Jing, et al. (528)
- An analysis of examination results of common gynecopathies of job-women and interventions** WU Xiao-ying, LIU Ying-ju(530)
- An analysis of 61 cases of placental abruption** YANG Hong-yue, SUN Ling-yun(532)
- A clinical observation of therapeutic effect of ibuprofen on menorrhagia due to IUD placement** JIA Xiao-qing(534)
- A clinical observation of therapeutic effect of hysteroscopic TCRE for intractable DUB** YANG Xiao-yan(536)
- A clinical analysis of delivery patterns in qcases of placental abruption associated with fetal death** LIU Ju-hong, WANG Qi, ZHANG Wei-yuan, et al. (538)
- An analysis of laparoscopic conservative surgery combined with medication for treatment of 150 cases of tubal pregnancy** WANG Yun-xia, LIU Ping, YANG Feng-lian, et al. (541)
- Development in treatment of CIN caused by high-risk HPV infection** ZHANG Qun-chang, YAN Xing-mei, GUO Jin-zhu, et al. (543)
- Progress in research on endometrial polyps** LIU Xiu-juan, YE Hong(546)
- Progress in study on immunological and genetic mechanisms of female infertility caused by chlamydia trachomatis infection** LI Jin, LI Jian-mei, AN Rui-fang(549)
- Polycystic ovary syndrome and type 1 diabetes mellitus** ZHU Shu-juan, CONG Jing, WU Xiao-ke(552)
- Progress in study on antiphospholipid syndrom caused recurrent spontaneous abortion** LI Jing-jing, ZHANG Xin-yu(554)
- Relationship between stem cells and endometriosis** LU Quan, TIAN De-hu, ZHANG Hong(556)
- One case analysis of hypertensive disorder complicating pregnancy associated with acute pancreatitis** ZHANG Yang, HUA Yu-rong(560)
- 1 case report of congenital ichthyosis** SONG Wen-ping, ZHAO Li-ping, BAO Xiao-ling(561)
- One case report; full term pregnancy associated with bilateral giant accessory mammas** XU Xia-guang, ZHAO Zi-long, WANG An, et al. (562)